
Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 24 (L 45) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Hæstorp Andersen (S).

Spørgsmål nr. 24:
”Ministeren bedes oplyse, hvordan forslaget om at indføre faste priser for kun-
stig befrugtning og loft over medicinudgifter på 15.000 kr. forventes at påvirke 
de private fertilitetsklinikker. Herunder om ministeren forventer, at antallet af 
fertilitetsbehandlinger på private klinikker vil falde.”

Svar:
Jeg kan henvise til lovforslaget, hvoraf nedenstående fremgår om de økono-
miske konsekvenser for erhvervslivet: 

”I det omfang lovforslaget resulterer i faldende efterspørgsel på området vedr. 
behandling med kunstig befrugtning, kan forslaget have økonomiske konse-
kvenser for erhvervslivet. I det omfang lovforslaget resulterer i en ændret eller 
reduceret efterspørgsel efter medicin til fertilitetsbehandling, kan det have 
økonomiske konsekvenser for lægemiddelvirksomheder. Endvidere kan lov-
forslaget medføre økonomiske konsekvenser for private forsikringsselskaber, 
som tilbyder forsikring for medicinudgifter eller ydelser i øvrigt, der er omfattet 
af dette lovforslag.”
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